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 كلية الآداب واللغات
 قسم اللغة والأدب العربي

 في اللغة والأدب العربيمذكرة مقدمة لنيل شھادة الماستر 

 

             حديث ومعاصر أدب: صـتخص

 ع.أ/710/36: رمز المذكرة

 

 

 :وعــــوضــــــالم

 حمد  راادل   " أ رض الإله"في رواية اليهوديصورة 

 
 

 :إشــــراف                                                                   : ةالطالب إعداد

 د شريف بموسى عبد القادر.أ                                 بوخرشفة خديجة           

   

 

 لجنة المناقشة

 رئيسا رشيدةرسطان  الدكتور.أ

 ممتحنا   قدوسي نور الدين الدكتور.أ

 مشرفا مقررا شريف بموسى عبد القادر الدكتور.أ

 

 

 1718-1447/1710-1469 :العام الجامعي 
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La recherche tente de regarder l'image du Juif comme décrit dans le roman 

"La Terre de Dieu" par Ahmed Murad, et présente d'abord la vie de l'écrivain 

et son chemin littéraire avec une présentation générale du roman, puis parle 

de cet autre juif aux yeux des peuples arabes et occidentaux à travers une 

série de modèles. Et se termine par la déclaration de l'image du Juif dans le 

roman "la terre de Dieu" différentes manifestations, positives et négatives, 

indiquant les dimensions psychologiques et sociales en plus de ses 

caractéristiques externes, comme le démontre le roman, Les résultats 

indiquent que l'écrivain a attiré le caractère juif d'une manière pas très 

différente de l'image du Juif dans la littérature mondiale.

 

The research attempts to look at the image of the Jew as described in the 

novel "The Land of God" by Ahmed Murad, and first presents the life of the 

writer and his literary path with a general presentation of the novel, and then 

talks about this Jewish in the eyes of Arab and Western peoples through a 

series of models. 

It ends with the statement of the image of the Jew in the novel "the land of 

God" with its different manifestations, positive and negative, indicating the 

psychological and social dimensions in addition to its external features, as 

demonstrated by the novel. 

The results indicate that the writer drew Jewish character in a manner not 

unlike the image of the Jew in world literature            . 


